
Side 1 
 

Ordinært Afdelingsbestyrelsesmøde i afdeling LAB Virumgaard 

Møde 13.10.2021, kl. 19.00 til 21.00 i Bestyrelseslokalet 

 

ÅBEN Referat 

Deltagere Anne-Lise; Anne Gantzler; Claus Breuning; Niels G. Mortensen 

Fraværende Mia Kulmsee Jensen; Rolf Bille 

 

Referent Niels G. Mortensen 

 

Emne 
 

Beslutning Tovholder Oprettet Deadline 

1. Godkendelse af referat  Godkendt NGM   

2. Ejendomskontorets 
Beretning 

    

  Status    

3. Hastesager     
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Beslutning Tovholder Oprettet Deadline 

4. Punkter med høj 
prioritering 

    

Blev ikke behandlet på dette 
møde 

Parkeringsforhold på LAB Virumgaard 
 

 Rolf og Anne-Lise har haft møde med QPark og har modtaget 
materiale derfra.  

 DAB er vendt tilbage med prisoverslag på parkeringspladserne og har 
sendt forhåndsansøgninger af sted til kommunen. 

 Kommunen vil desværre ikke udtale sig på baggrund af en 
forundersøgelse og vil kun tage stilling til en egentlig ansøgning om 
byggetilladelse. 

 Bestyrelsen har haft møde med grundejerforeningen og præsenteret 
forslaget om flere parkeringspladser på Virumgård. 
Grundejerforeningen var overvejende positivt indstillet på at gå videre 
med projektet. 

 DAB er i gang med at indhente fuldmagter fra de forskellige 
grundejere, når det er gjort vil DAB Landskab søge kommunen om 
byggetilladelse. Byggetilladelsen er ikke ensbetydende med at der vil 
blive lavet nye parkeringspladser, men er et nødvendigt skridt for at få 
kommunen til at tage stilling til projektet. 

 Status 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ALP + RB 
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Muligheder for bedre Tv og Internet 

 Der er taget kontakt til DAB for at høre om de kan bidrage til en 
løsning i LAB regi. 

 Selskabsbestyrelsen har besluttet at etablere en arbejdsgruppe der 
skal forsøge at udarbejde et oplæg til fremtidig TV- og Internet 
forsyning for alle relevante afdelinger. 

 Selskabsbestyrelsen har inviteret interesserede medlemmer af 
afdelingsbestyrelserne til at deltage, Mia Kulmsee Jensen har takket ja 
til invitationen. 

 Afdelingsbestyrelsen afventer resultatet af Selskabsbestyrelsens 
arbejde. 

 Bestyrelsen er blevet kontaktet af Dansk Kabel TV der på vegne af TDC 
tilbyder (gratis) fibernet installation. De henviser til hjemmesiden: 
https://www.danskkabeltv.dk/privat/boligforening/sadan-far-din-
forening-fibernet/ , de har også tilbudt at sende en ud for at forklare 
de nærmere detaljer omkring tilbuddet. 

 Vi vil se om vi kan få en fra Dansk Kabel TV ud og fortælle mere 
omkring tilbuddet. 

 Status 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

MKJ 

  

https://www.danskkabeltv.dk/privat/boligforening/sadan-far-din-forening-fibernet/
https://www.danskkabeltv.dk/privat/boligforening/sadan-far-din-forening-fibernet/
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5. Punkter med almindelig 
prioritering 

    

 

Træbeklædte facader, Renovering 

 Finansiering og forløb af facade renoveringen blev diskuteret den 21. 
September 2020. 

 Efter rådgivning fra DAB vil udskiftningen af gasfyr og renoveringen af 
træ facaderne i Dahliahaven, samt Solsikkemarken blive samlet til ét 
projekt. DAB har rådet til at samle projekterne da de på mange måde 
hænger sammen og vi kan effektivisere processen ved at samle dem til 
ét projekt. 

  Vestforbrænding og Lyngby-Taarbæk kommune er kommet med et 
nyt udspil omkring, udvidelsen og etableringen af fjernvarme i Lyngby-
Taarbæk kommune der involvere områderne i og omkring Virumgaard.   

 Bestyrelsen har haft et møde med DAB den 14. september 2021 
omkring renoveringen af de træbeklædte facader, samt udskiftningen 
af gasfyrene og Lyngby-Taarbæk kommunes udspil i forhold til det nye 
fjernvarme projekt. 

 Bestyrelsen og DAB har aftalt at DAB vil undersøge med 
Vestforbrænding hvor meget de præcist vil finansiere og vende tilbage 
med yderligere oplysninger herom samt en konsekvens beregning i 
forhold til husleje og eventuelle besparelser på varmeregning. 

 Set i lyset af det nye fjernvarme projekt vil vi nu arbejde ud af to spor, 
ét hvor vi fortsætter med gasfyr og ét hvor vi undersøger hvilke 
konsekvenser det vil have at skifte til fjernvarme. Hvis det viser sig at 
der er noget nyt i forhold til konsekvenserne, skal det op på et ekstra 
ordinært afdelingsmøde om vi skal fortsætte med gasfyr løsningen 
eller skifte til fjernvarme. 

 Status 
 
 
 
 

CB 
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Fjernvarme på Virumgaard 

 Lyngby-Taarbæk har godkendt Vestforbrændings nye udspil omkring 
fjernvarme i Virum og Sorgenfri. Bestyrelsen og DAB har i den 
forbindelse haft et møde, hvor det nye udspil er blevet diskuteret og 
hvilken betydning det kunne have på f.eks. Virumgaards fremtidige 
varmeforsyning. 

 Bestyrelsen og DAB har aftalt at DAB vil undersøge de nærmere 
detaljer, så som hvor meget Vestforbræding finansiere og en 
konsekvens beregning i forhold til husleje stigning og evt. besparelse 
på varmeregning. 

 DAB har indkaldt til et møde den 27. oktober, hvor de vil præsentere 
et foreløbigt oplæg omkring økonomien i forhold til et skift til 
fjernvarme på Virumgaard.  

NGM 

  

 Udskiftning af trapper 

 Udskiftningen af de udvendige trapper er færdig for i år. 

 Status 

CB 

  

 Udskiftning af legepladser 

 Afdelingen har midlerne til at udskifte én af legepladserne i dette 
budgetår, men da budgetåret slutter juni/juli kan vi ikke vente på at 
der først bliver etableret en arbejdsgruppe. 

 Tilbud på udskiftning af Astilbehavens legeplads blevet hentet hjem, 
da denne er fra 2006 og i dårligst stand. 

 Tilbud modtaget fra MaxPlay. 
o Én til én udskiftning: 233.375 kr. 
o Alternativt forslag: 305.464 kr. 

 Tilbud modtaget fra Max Horsens. 
o Én til én udskiftning: 302.968,75 kr. 
o Alternativt forslag: 307.680 kr. 

 Tilbud modtaget fra HAGS. 
o Én til én udskiftning: 254.887,50 kr. 
o Alternativt forslag: 229.427,50 kr. 

 Bestyrelsen har valgt at gå videre med én til én tilbuddet fra HAGS 

RB 
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med en mindre ændring i form af et andet legehus end det i tilbuddet. 
Finansieringen af legepladsen kommer primært fra midlerne på konto 
116140  i budgettet (budgetår 20/21). 

 Firmaet HAGS er nu i fuld gang med etablere den nye legeplads i 
Astilbehaven. 

 Den nye legeplads er nu færdig og kan benyttes. 

 Punktet vil blive lukket. 

 

Havehegn 
 

 Havehegn og låger i Lavendelhaven og i Astilbehaven 1-15 er stærkt 
nedbrudte og rådne. 

 Tilbud på udskiftning – (uden malerarbejde), er indhentet. 
o Lavendelhaven 1 – 15 og Astilbehaven 1 - 15. 
o Samlet pris 310.375 incl. Moms. 

 Ejendomskontoret udarbejder en samlet oversigt over alle 
”nødlidende” hegn (der er andre end ovennævnte) med forventet, 
seneste tidspunkt for udskiftning samt forventet pris. 

 Havehegn leveres i naturfarve og vil ikke blive malet. 

 Efter flere beboer henvendelser har bestyrelsen valgt, at tage et skridt 
tilbage omkring den forslåede ændring af farve på havehegnene i 
Astilbehaven 1-15 og Lavendelhaven 1-15. 

 De nye havehegn kan dog tidligst males til næste år (2022) når træet er 
dampet af / tørt. 

 Vi har nu fået malertilbud på havehegnene i Astilbehaven 1-15 og 
Lavendelhaven 1-15, samlet pris for at få malet havehegnene lyder på 
110.000 kr. 

 Punktet vil blive lukket. 
 
 
 
 
 

CB 
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Blev ikke behandlet på dette 
møde 

Selskabslokalet 
 

 Jørgen Nielsen har foreslået, at det undersøges, hvad en 
støjdæmpning samt installation af køleanlæg vil koste. 

 Tilbud på varmepumpe modtaget. 

 Jørgen Nielsen foreslår, at det undersøges, hvad det vil koste at 
istandsætte og modernisere selskabslokalet. 

 Bestyrelsen har modtaget et idéoplæg med forslag til forbedringer af 
selskabslokalet fra Jørgen Nielsen og Rolf Bille. 

 Bestyrelsen har fået undersøgt priser på de forskellige dele af 
idéoplægget. 

 Bestyrelsen har behandlet Jørgen Nielsens og Rolf Bille idéoplæg til 
selskabslokalet. 

 Bestyrelsen har afsat 100.000 kr. i de kommende budgetår til 
vedligeholdelse og fornyelse af beboerlokalerne. 

 Bestyrelsen har valgt at gå videre med idéoplægget fra Jørgen Nielsen 
og Rolf Bille og i første omgang udskifte belysningen i selskabslokalet i 
Dahliahaven til LED spots, samt lysdæmpere til styringen af lyset. 

 De gamle lamper i selskabslokalet er nu blevet udskiftet til LED spots 
med lysdæmper til styring af lyset. 

 Status 
 

NGM / CB 
RB 

  

 Trappebedet i Solsikkemarken 

 Trappebedet i Solsikkemarken er ved at være i så dårlig stand, at det 
snart bør udskiftes. 

 Havegruppen er blevet bedt om at komme med deres forslag til 
trappebedet i Solsikkemarken. 

 Havegruppen er vendt tilbage med deres indstilling til trappebedet i 
Solsikkemarken. 

 Havegruppens vurdering af trappebedet i Solsikkemarken er at, det 
ikke egner sig til en løsning som i Dahliahaven. Havegruppens 
anbefaling af trappebeddet i Solsikkemarken er at det nuværende 

NGM / CB 
(ALP) 
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trappebed bevares i sin nuværende form og udsende. Træværket 
fornyes med trykimprægneret træ i etaper, hvor det er nødvendigt. 
Det lille græsstykke, der ligger op af Solsikkemarken 38 plantes til med 
mindre træer/buske. Det grønne team revurderer placering og antal af 
cykelstativer. 

 Bestyrelsen har valgt at følge havegruppens anbefaling og tilbud på 
udskiftning af trappebedene i Solsikkemarken bliver indhentet. 

 Tilbud på renovering af trappebedet i Solsikkemarken lyder foreløbig 
på 192.000,- excl. moms. Dette er dækket af allerede henlagte midler i 
dette budgetår (20/21) på konto 116140. 

 Bestyrelsen har valgt at gå videre med tilbuddet. 

 Renoveringen af trappebedet i Solsikkemarken er nu gået i gang. 

 Når træværket er blevet udskiftet vil vores gartner og det grønne team 
beplante trappebedet. 

 Renoveringen af trappebedet er nu færdigt. 

 Trappebedet er nu blevet beplantet med ca. 7000 blomsterløg af 
forskellige sorter, samt klatrehortensia og Spirea buske. 

 Punktet vil blive lukket. 
 

Blev ikke behandlet på dette 
møde 

Køkken og Badeværelses standarder 
 

 Udarbejdelse af positivliste for køkken. 

 Udarbejdelse af positivliste for badeværelse. 

 Der er taget kontakt til DAB med hensyn til hjælp til udformningen af 
en folder til de beboere der måtte ønske at forny deres 
køkken/badeværelse. 

 Positiv-listen er blevet revideret på temamødet den 11. August 2020. 

 Positiv-listen for badeværelser blev gennemgået, valg af tre farver 
fliser til bruseniche i samme farver som gulv fliser blev tilføjet. 

 Yderligere to farver gulv / væg fliser er blevet tilvalgt.  

 Fuger er blevet begrænset til én farve – grå / mellem grå. 
o En prøve på badeværelsesstandarden vil blive forsøgt lavet i 

NGM 
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gæstehuset, hvis det er muligt indenfor budgettet. 
o Udarbejdelse af katalog til beboerne. 

 Status 
 

 

Rundvisning og introduktion af Virumgaard 
 

 Bestyrelsen vil som et forsøg på at skabe lidt større interesse for 
området og bestyrelses arbejdet blandt nye og gamle beboere, lave 
nogle rundvisninger og introduktion til Virumgaard. 

 Trykt materiale er produceret til omdeling til de nye beboere. 

 Status 
 

ALP 

  

 

Juletræs tænding 

 Bestyrelsen vil gerne prøve igen med fælles tænding af juletræet, 
tændingen af juletræet er foreløbigt planlagt til den 28. november kl. 
16:00. Tændingen af juletræet efterfølges af gløgg og æbleskiver til 
dem der har lyst i et af selskabslokalerne. 

 

  

 

Repos i Astilbehaven 

 Punkthusenes reposer, til 1. sals boligerne, er så nedbrudte og rådne 
efter 33 år, at vi nu er tvunget til at udskifte dem snarest muligt. 

 En overslagspris vedr. udskiftning af reposer i Astilbehaven lyder 
foreløbig på 517.875,- incl. moms. 

 I de kommende budgetår vil det blive nødvendigt at henlægge midler, 
til renoveringen af punkthusenes reposer. 

 Nogle af reposerne kan udskiftes med midler fra indeværende 
budgetår, der vil blive lavet ca. 9 ud af 17 reposer til en pris af 248.000 
kr.  

 Renoveringen af punkthusenes reposer er nu godt i gang og ca. 2/3 af 
reposerne er nu færdige.   

 Status 
 
 

CB 
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6. Faste Punkter     

 Havegruppen 

 Status 
ALP 

  

 Motionsklubben 

 Status 

   

 Nyt fra LAB 

 Vi havde budgetmøde (markvandring) den 28. september, hvor vi blev 
enige med LAB/DAB om følgende:  

o Konto 115 pristal reguleres med 2% 
o Konto 116 pristal reguleres med 2% 
o Konto 116.110 afsættes der 114.313 kr. i budgetåret 23/24, 

samt 461.125 kr. i budgeråret 26/27 og 265.438 kr. i 
budgetåret 27/28. 

o Konto 116.220 (flyttes) 480.000 kr. fra budgetåret 22/23 til 
28/29 til at dække maling af punkthusene. 

o Konto 116.310 ”Afd. Andel af udgifter ved fraflytning” ændres 
fra 867.000 kr. til 750.000 kr. fra budgetåret 22/23 og frem. 

o Konto 116.410 har fået 3 nye poster: 
 ”Renovering/indretning af selskabslokaler og 

gæstehus” hvor der er afsat 160.000 kr. i budgetåret 
22/23. 

 ”Selskabslokale møbler” hvor der afsættes 50.000 kr. i 
budgetåret 22/23 og hvert 12. år. 

 ”Motionslokale udstyr” hvor der afsættes 100.000 kr. i 
budgetåret 23/24 og hvert 3. år. 

o Konto 116.520 ”Vedl. tekn. inst. El. belysning” ændres fra 
255.000 kr. til 150.000 kr. fra budgetåret 22/23 og frem. 

o Konto 116.530 Løbende vedl. gasfyr” sættes op fra 294.000 kr. 
til 350.000 kr. fra budgetåret 26/27 og frem. 

o Konto 116.620 ”Udskift og vedl. af mindre maskiner” sættes 
op fra 204.000 kr. (1712 andel 108.000 kr.) til 250.000 kr. fra 
budgetåret 22/23. 

 Status 
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 Nyt fra grundejerforeningen 

 Status 
 

   

  
 

   

7. Øvrigt     

 Handikap parkering 

 En beboer har efterspurgt genetablering af den gamle handikap p-
plads ved Astilbehaven 9. 

 Bestyrelsen undersøger mulighederne for at genetablere den gamle 
handikap p-plads ved Astilbehaven 9. 

 Ifølge ejendomskontoret er der ikke nogen problemer, ved at 
(gen)etablere handikap p-pladsen ved Astilbehaven 9. 

 Bestyrelsen har besluttet, at der vil blive sat et handikap p-skilt op ved 
Astilbehaven 9. 

 Punktet vil blive lukket. 

 

  

 Henvendelse fra flere beboere i Solsikkemarken der ønsker træ fældet. 

 Flere beboere i Solsikkemarken ønsker et træ på det hævede 
adgangsstræde fældet, da de føler det er til stor gene. 

 Bestyrelsen vil imødekomme beboernes ønske og træet vil blive fældet 
og der vil blive lagt fliser i stedet. 

 Punktet vil blive lukket. 

   

 Beboer henvendelse til bestyrelsen om parkeringsforholdne på Virumgaard. 

 En beboer har henvendt sig til bestyrelsen omkring 
parkeringsforholdene på Virumgaard med observationer omkring 
adfærd fra beboere fra ejer boligerne der også benytter vores 
parkeringspladser, samt chauffører der stiller deres varevogne 
uhensigtsmæssigt når de aflevere pakker. Beboeren har stillet nogle 
konkrete forslag så som bom anlæg som bestyrelsen vil undersøge 
nærmere. 
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 Henvendelse fra beboer i Lavendelhaven 

 Flere beboere fra Lavendelhaven har efterspurgt en plads til handikap 
parkering i Lavendelhaven. 

 Bestyrelsen vil gerne imødekomme beboernes ønske og har besluttet, 
at der vil blive etableret en plads til handikap parkering hvis det er 
muligt. 

 Punktet vil blive lukket. 

   

 


